
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATÓW GRODZISKIEGO I PRUSZKOWSKIEGO 

268(7) 

2024

ISSN 2545-3440

\\\    Grodzisk Mazowiecki 
– Nowy zakład, nowe 
miejsca pracy s. 2

\\\    Piastów  
– Remont  
zakończony s. 2

\\\    Żółwin  
– Gospodynie  
na obcasach s. 4

\\\    Nadarzyn – Wywiad 
z wójtem Dariuszem 
Zwolińskim s. 5

\\\    Pruszków 
– Rozbudowa szkoły 
zakończona s. 6

24 KWIETNIA 2024

P R U S Z K Ó W \\\ P I A S T Ó W \\\ B R W I N Ó W \\\ M I C H A Ł O W I C E \\\ N A D A R Z Y N \\\ R A S Z Y N

G R O D Z I S K  M A Z O W I E C K I  \\\ B A R A N Ó W  \\\ J A K T O R Ó W  \\\ P O D K O W A  L E Ś N A  \\\ M I L A N Ó W E K  \\\ Ż A B I A  W O L A

\\\ MILANÓWEK/ŻABIA WOLA 

W Milanówku i Żabiej Woli 
21 kwietnia mieszkańcy 
ponownie poszli do urn 
wyborczych. Nowym 
burmistrzem Milanówka 
został Artur Niedziński  
a wójtem Żabiej Woli Maria 
Wiktoria Kłosiewicz. 

M aria Wiktoria Kłosiewicz nowy 
wójt Żabiej Woli zdobyła 58,5% 

głosów. 

Milanówek i Żabia Wola mają 
nowego burmistrza i wójta

Maria Wiktoria Kłosiewicz 
nowa wójt Żabiej Woli

Piotr Bąk

Artur Niedziński 
nowy burmistrz Milanówka

Bogumiła Stępińska-Gniadek
FO

T. 
FB

/M
. W

. K
ŁO

SI
EW

IC
Z

FO
T. 

FB
/A

. N
IE

DZ
IŃ

SK
I

Zmiany, zmiany

\\\ PRUSZKÓW/RASZYN

czytaj 
na str. 3

dokończenie 
na str. 3
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Przetwarzanie 
elektroodpadów tym 
będzie zajmowała się nowy 
zakład Terra Recycling, 
który otwarto w kwietniu 
w Grodzisku Mazowieckim. 
Co więcej, z inicjatywy tego 
zakładu, trwa już w mieście 
akcja odpowiedzialnego 
pozbywania się zużytego 
sprzętu elektrycznego  
i elektronicznego z domów.

Z akład przetwarzania elektroodpa-
dów otworzyła w Grodzisku Ma-

zowieckim 15 kwietnia spółka Terra 
Electrorecycling, wchodząca w skład 
Grupy Elemental – światowego  lidera 
w urban miningu, czyli odzyskiwaniu 
cennych surowców z zużytego sprzętu 
elektronicznego i elektrycznego. 

\\\   Sto lodówek na godzinę
Grodziski zakład jest nowoczesny 

i ma przetwarzać 70 tys. ton elektro-
odpadów w tym głównie lodówek (20 
tys. ton) i innego sprzętu AGD.  Nowo-
czesne technologie zastosowane na 
terenie zakładu, jak zapewniono zgro-
madzonych podczas konferencji, która 
odbyła się na jego terenie, pozwolą na 
przetworzenie w ciągu godziny nawet 
100 lodówek. 

Co więcej: 99 proc. odzyskanych z 
elektrośmieci surowców ma wrócić na 
rynek i trafić do hut, odlewni w Polsce, 
ale też w Europie. Zdaniem przedsta-
wicieli spółki powstanie zakładu w 
Grodzisku Mazowieckim umocni jego 
pozycję w regionie oraz poszerzy za-
kres i skalę działalności.  Mieszkańcy 
z kolei mogą liczyć na nowe miejsca 

pracy, a gmina na podatki. To jednak 
nie wszystkie zyski z nowego zakładu.

W mieście trwa akcja zachęcają-
ca mieszkańców do odpowiedzialne-
go pozbywania się zużytego sprzętu 
elektrycznego i elektronicznego. Na 
terenie gminy postawiono kolorowe 
kontenery, do których można wrzucić 
zużyty sprzęt. Ułatwia to mieszkań-
com pozbycie się go, a także pozwa-
la zadbać o środowisko. Powiedział 
podczas konferencji rzecznik zakładu 
Sylwester Puczen. – Metale strategicz-
ne dla gospodarki będą odzyskiwane z 
elektroodpadów. Nie mówmy więc o 
elektrośmieciach, ale o źródłach waż-
nych pierwiastków – stwierdził.  

\\\   Z Grodziska na cały świat
Elemental to 77 lokalizacji na ca-

łym świecie. Z całego świata odpady 
platynowe i elektroniczne będą tra-
fiać  do Polski do huty, która jest budo-
wana w Zawierciu. Nakładem niemal 
miliarda złotych. Otwarcie planowane 
jest na czerwiec. 

Zielona ekonomia. Recykling. To 
przestrzeń, w której polski biznes mo-

że osiągnąć i osiąga sukcesy, powiedział 
założyciel grupy związany od lat z Gro-
dziskiem Mazowieckim Paweł Jarski. 
Dodał, że ma patriotyczne podejście 
do biznesu. Chciałby więc pokazać, że 
polskie firmy z polskim zarządem mo-
gą, tworzyć globalny biznes, tworząc w 
Polsce centrum kompetencji i rozwo-
ju. Huta w Zawierciu to także element 
ściągania do Polski wiedzy, nie tylko 
biznesu. 

– Otwartość na przedsiębiorców to 
jedno ze źródeł sukcesu Grodziska 
Mazowieckiego – powiedział Tomasz 
Krupski nowy burmistrz Grodziska 
Mazowieckiego obecny na konferen-
cji. – Gmina zabiegała od początku o to, 
aby powstawały w Grodzisku Mazo-
wieckim nowe zakłady, zapewniające 
miejsca pracy mieszkańcom.  Dziś – 
podkreślił burmistrz – świętujemy roz-
wój polskiej firmy z polskim kapitałem, 
która rozbudowuje swoje fabryki, jedne 
z najnowocześniejszych w Europie. Na 
etapie postępowań administracyjnych 
czujemy się współojcami tego sukcesu 
– dodał nowy burmistrz. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Nowy zakład Terra Recycling 
i nowe miejsca pracy

W nowym zakładzie odzyskiwane będą z elektroodpadów metale strategiczne 
dla gospodarki 

\\\ PIASTÓW 

Sala gimnastyczna  
w Zespole Szkół im. 
Fridtjofa Nansena została 
wyremontowana i oddana  
do użytku dla młodzieży.

W ybudowana w latach 50. sala 
w piastowskiej szkole od lat 

potrzebowała remontu. Nie spełniała 
już współczesnych norm ani nie za-
spakajała potrzeb zarówno uczniów, 
jak i nauczycieli. Przeprowadzanie na 
niej meczu koszykówki nie było łatwe. 
Podłoga była stara i w wielu miejscach 
tak wyrobiona, że podczas gry piłka nie 
chciała się od niej odbijać. Brakowało 
również możliwości zasłonięcia okien, 
więc jedna z drużyn zawsze miała pew-
ną niesprawiedliwą przewagę, kiedy 
przeciwnicy grali pod światło.

Sala została wyremontowana i od-
dana dla uczniów na początku kwiet-
nia. Największym wyzwaniem była 
naprawa podłogi. Pod posadzką znaj-
dowały się stare deski oraz mieszanka 
piasku z wapnem. Wykonawca remon-
tu musiał zrobić wylewkę i położyć na 
niej nową nawierzchnię. Dodatkowo 
naprawiono i pomalowano ściany, po-
łożono nową instalację elektryczną, 
pojawiły się nowe kosze oraz założono 
boczne oświetlenie i zdalnie sterowane 
zewnętrzne żaluzje.

Remont został zrealizowany dzięki 
współpracy dyrekcji szkoły z władzami 
starostwa powiatu pruszkowskiego. 
Pełen koszt remontu to ponad 600 ty-
sięcy złotych. Około połowę tej kwoty 
pokrył budżet Województwa Mazowie-

ckiego dzięki programowi „Mazowsze 
dla sportu 2023”.

Wyremontowana sala gimnastycz-
na to nie jedyny powód do dumy zespo-
łu szkół. Również dzięki współpracy 
ze starostwem placówka ma jedną z 
najlepiej wyposażonych sal fotograficz-
no-multimedialnych w województwie. 
Znajduje się w niej sprzęt do robienia 
profesjonalnych zdjęć (w tym aparaty, 
obiektywy, tła czy lampy błyskowe), a 
także komputery, na których młodzież 
uczy się je obrabiać w odpowiednich 
programach.

Wszystkie inwestycje cieszą, kiedy 
dotyczą rozwoju i przyszłości młodzie-
ży. Dlatego tak ważne jest, że szkoła w 
Piastowie wciąż realizuje nowe inwe-
stycje z myślą o swoich uczniach.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Remont zakończony

Sala po remoncie
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UKS Top Dance założono 24 kwietnia 2019 roku jako 
pierwszy klub sportowym w powiecie pruszkowskim 
z dyscypliną sportowy taniec towarzyski, w dodatku 
działający niekomercyjnie, a więc niemający na celu 
zysku. Misją założycieli było bowiem od początku za-
rażanie miłością do tańca oraz promowanie zdrowego 
i aktywnego trybu życia, jak również popularyzowanie 
tak przepięknej dyscypliny, jaką jest sportowy taniec 
towarzyski. 

Taneczne sukcesy w Polsce i zagranicą
– Pięć lat naszej działalności to czas pełen sporto-

wych sukcesów, ale też aktywizacji mieszkańców przez 
liczne wydarzenia, jakie udało nam się zorganizować  
– mówi Paweł Tekiela, trener i współzałożyciel UKS Top 
Dance. – Już w pierwszym roku działalności klubu, nasi 
zawodnicy uzyskali tytuły mistrzów i wicemistrzów 
Polski, zdobywali medale mistrzostw Mazowieckiego 
Związku Tańca Sportowego i zwyciężali podczas wielu 
turniejów ogólnopolskich. Co roku nasi podopieczni 
docierają też do finałów Mistrzostw Polski – dodaje. 

Łącznie zawodnicy UKS Top Dance w pięć lat osiąg-
nęli 18 finałów MP w różnych kategoriach – od dzie-
cięcych po U21 (młodzież starsza), ale też zwyciężali 
na międzynarodowych turniejach, turniejach cyklu 
grand prix polski ekstraklasy. – Z sukcesami repre-
zentują Pruszków oraz Polskę w rywalizacji zagranicą. 
Zawodnicy klubu są członkami Kadry Polski Polskiego 
Związku Sportu Tanecznego – zaznacza Szymon Kuliś, 
nagrodzony w kategorii Trener Roku 2023 powiatu 
pruszkowskiego podczas Gali Sportu. 

Bezpłatne zajęcia dla dzieci, prywatne 
lekcje dla zawodników

Jak podkreślają w UKS Top Dance, oprócz celów 
sportowych i ciągłego podnoszenia poprzeczki, nie-
zwykle ważne są także zaangażowanie społeczne  
i inspirowanie innych do osiągania swoich marzeń. 
Dlatego poza zajęciami stałymi każdego roku klub 
organizuje dla wszystkich dzieci i młodzieży z Prusz-
kowa setki godzin bezpłatnych zajęć sportowych, 

warsztatów tanecznych, zajęć ogólnorozwojowych  
i z fizjoterapeutą. Ponadto odbywają się szkolenia dla 
tancerzy, którzy spotykają się z wybitnymi ekspertami 
z branży tanecznej czy psychologiem sportu. 

Stały rozwój i dbałość o zawodników
Trenerami w UKS Top Dance są znani polscy tance-

rze z bagażem sukcesów, doświadczeni trenerzy, którzy 
potrafią znaleźć wspólny język zarówno z zaczynają-
cymi przygodę z tańcem maluchami, jak i młodzieżą, 
zawodnikami, ale także amatorami, w tym seniorami. 
W klubie panuje przyjazna atmosfera, co jest zasługą 
nie tylko kadry trenerskiej, ale także zawodników oraz 
ich rodziców. 

Ponadto UKS Top Dance wyróżnia się na tle innych 
szkół tańca na terenie powiatu pruszkowskiego i okolic 
nieustannym rozwojem oraz dbałością o zawodników. 
Dla najlepszych tancerzy klubu, osiągających wyso-
kie wyniki sportowe w rywalizacji Polskiego Związku 
Sportu Tanecznego oraz Światowej Federacji Tańca 

Sportowego (WDSF), organizowane są nawet lekcje 
prywatne, finansowane przez klub. 

Wszystko to sprawia, że w UKS Top Dance panują 
komfortowe warunki do rozwoju, niezależnie od po-
ziomu zaawansowania. Obecnie w klubie prowadzone 
są zajęcia z sportowego tańca towarzyskiego, ladies 
latino solo, tańca w parach, a także w ramach grupy 
roztańczone brzdące. 

Inspirują do spełniania marzeń
Oprócz profesjonalnych turniejów tanecznych,  

w tym międzynarodowych, na które zjeżdżają do Prusz-
kowa najlepsi zawodnicy z wielu krajów, UKS regularnie 
organizuje także wydarzenia dla lokalnej społeczności, 
m.in. potańcówki, pikniki i inne imprezy. W pięć lat 
odbyło się kilkadziesiąt tym podobnych wydarzeń. 

– Dziękujemy wszystkim za udział w tej niezwy-
kłej podróży! Niech te sukcesy będą inspiracją dla 
nas wszystkich, by dążyć do realizacji swoich marzeń  
i podążać za swoimi pasjami – podkreślają założyciele  
i trenerzy UKS Top Dance.

Zarażają miłością do tańca. UKS Top Dance 
obchodzi właśnie piękny jubileusz! 

UKS Top Dance: ul. Lipowa 31 (hala sportowa w Szkole Podstawowej nr 6), Pruszków. 
tel.: 506 116 447 lub 506 506 933, mail: uks.topdance@gmail.com, www.top-dance.pl 
Otwarte od poniedziałku do piątku, w godz. 17.00-21.00

Największy klub sportowy tańca towarzyskiego na Mazowszu UKS Top Dance  
obchodzi 5-lecie istnienia. Czym zaskarbił sobie sympatię miłośników sportu i mieszkańców  
powiatu pruszkowskiego oraz okolic? 

W programie wyborczym obieca-
ła konsultacje społeczne w sprawach 
tak kluczowych, jak śmieci (budowa 
PSZOK) i bezpieczeństwo (aktywacja 
systemu esemesowego informowania 
o zagrożeniach). Nadal ma także re-
prezentować interesy mieszkańców w 
rozmowach z CPK oraz dyrekcją dróg w 
sprawie budowy barier dźwiękoszczel-
nych wzdłuż S 8. 

Jako młoda matka pani wójt ma 
zabiegać o poprawę bezpieczeństwa i 
warunków dowozu dzieci do szkół, a 
także o budowę ścieżek rowerowych 
w ich pobliżu. Chce także by w gmi-
nie powstała szkoła średniej. Budowa 
oczyszczalni biologicznej przy domu 
strażaka w Skułach, a także budowa 
nowoczesnego garażu dla OSP w Żele-
chowie to także jej obietnice wyborcze. 

Ma 31 lat, mieszka w Grzegorze-
wicach jest Absolwentką Akademii 
Obrony Narodowej, druhną OSP Skuły 
i założycielką Koła Gospodyń Wiejskich 
Gągolinki. 

\\\   Lepsza atmosfera  
w mieście 

Artur Niedziński w drugiej turze 
wyborów w Milanówku zdobył 76,6% 
głosów. Mieszkańcy opowiedzieli się 
więc za programem: Lepszy Milanó-
wek jest możliwy, Milanówek odnowa. 
W programie wyborczym nowy bur-
mistrz obiecał, że urząd miasta będzie 
otwarty dla mieszkańców, a on obecny 
na sesjach rady miejskiej – czego jego 
poprzednik nie robił. Podczas kampa-
nii wyborczej burmistrz elekt mówił 
także o tym, że mieszkańcy Milanówka 

powinni czuć się w swoim mieście, jak 
w rodzinie. 

Dość marazmu, szkoda czasu na 
konflikty: Jesteśmy z Milanówka, to 
hasła wyborcze, które okazały się sku-
teczne. Ważne jest to, że w nowej ra- 
dzie miasta ma zasiąść dziesięciu rad- 
nych z komitetu wyborczego Artura 
Niedzińskiego. Nowy burmistrz bę-
dzie miał zdecydowaną większość 
w radzie, co jest podstawą dobrej  
współpracy. 

Artur Niedziński ma 42 lata i 
mieszka w Milanówku. Jest absolwen-
tem Akademii Wychowania Fizycznego 
w Warszawie. Ma żonę i dwójkę nasto-
letnich dzieci. Pracuje w Urzędzie Mia-
sta Podkowa Leśna. 

Beata Pawłowicz

Milanówek i Żabia Wola mają 
nowego burmistrza i wójta\\\ PRUSZKÓW/RASZYN 

Znamy już wyniki 
głosowania w gminach 
powiatu pruszkowskiego, 
w których przeprowadzona 
była druga tura wyborów 
samorządowych.

W Pruszkowie w szranki stanęli 
dotychczasowy gospodarz mia-

sta, Paweł Makuch i radny Piotr Bąk. W 
pierwszej turze obaj kandydaci zdo-
byli bardzo zbliżone wyniki (wówczas 
Paweł Makuch miał w wyborach 25% 
poparcia wyborców, a Piotr Bąk 24%). 
Podobnie stało się teraz. O zwycięstwie 
zadecydowały 502 głosy, które prze-
łożyły się na trochę powyżej 5% gło-
sujących. Prezydentem miasta został 
Piotr Bąk z poparciem 51,29% głosów. 
Nowy gospodarz Pruszkowa startował 
z Komitetu Wyborczego Koalicji Oby-
watelskiej. W minionej kadencji był 
radnym miasta.

Paweł Makuch, który żegna się 
ze stanowiskiem, był gospodarzem 
miasta przez ostatnie 5 lat. W obec-
nych wyborach startował z własne-
go komitetu. Zdobył 48,71% głosów. 
Frekwencja podczas drugiej tury 
wyborów wyniosła niemal 43%, co 
oznacza duży spadek w porównaniu 
do pierwszej tury wyborów, kiedy to 

głosowało ponad 10% mieszkańców  
więcej.

W Raszynie również były włodarz, 
Andrzej Zaręba (PiS), przegrał podczas 
drugiej tury. Nowym wójtem zostanie 
tutaj Bogumiła Stępińska-Gniadek, 

kandydatka bezpartyjna. W pierwszej 
turze wyborów kandydaci zdobyli bar-
dzo zbliżone wyniki (26% otrzymał 
dotychczasowy wójt i 25% Bogumiła 
Stępińska-Gniadek). W kolejnej turze 
jednak szala zwycięstwa zdecydowanie 
przechyliła się na stronę bezpartyjnej 
kandydatki i zwyciężyła ona z popar-
ciem 62% wyborców.

W obu gminach już niedługo swoje 
kadencje rozpoczną nowi gospodarze. 
W najbliższej przyszłości mieszkańcy 
będą mieli okazję sprawdzić, jak w no-
wej roli poradzą sobie wybrani przez 
nich kandydaci.

Maciek Gos

Zmiany, zmiany

O zwycięstwie 
zadecydowały 502 głosy, 

które przełożyły się 
na trochę powyżej 5% 

głosujących

\\\ ŻYCZENIA DLA ZIEMI, KONCERT I KONKURS Z OKAZJI JEJ ŚWIĘTA
Z okazji Dnia Ziemi, który obchodzony jest 22 kwietnia, w Grodzisku 
Mazowieckim odbywa się wiele wydarzeń.
W czwartek 25 kwietnia zapraszamy do Mediateki od g. 17.00 na konkur-
sy ekologiczne z atrakcyjnymi zielonymi nagrodami, sadzenie roślin, które 
będziecie mogli zabrać ze sobą do domu. Dzień ten zakończy się koncertem 
“Pieśni Ziemi” w wykonaniu Teresy Mirgi i zespołu Kałe Bała.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
 Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 311)  zawiadamiam, że na 
wniosek Burmistrza Gminy Brwinów zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie 
wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy drogi gminnej  
– ul. Opatrzności na odcinku od skrzyżowania z ul. Działkową do skrzyżowania z ul. Wolności 
 (na terenie wsi Parzniew w gminie Brwinów i miasta Pruszkowa).
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
wieś Parzniew (obręb 17), gmina Brwinów: działki nr ew.: 91/16, 91/25, 91/124, 91/121, 91/131 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 91/111), 91/129 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 91/44), 91/127 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 91/45), 91/125 (działka powstanie  
z podziału działki nr ew. 91/33).
Pruszków (obręb 18): działki nr ew.: 121, 122, 123/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 123). 
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
wieś Parzniew (obręb 17), gmina Brwinów: działki nr ew.: 91/119, 91/120. 
Pruszków (obręb 18): działki nr ew.: 243/65, 63/12, 63/29, 63/21, 123/2 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 123).

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu 
(poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale Architektury 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, stanowisko 
nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00, nr wewnętrzny 432) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

\\\ ŻÓŁWIN 

Koło Gospodyń Wiejskich 
Żółwin Na Obcasach  
to połączenie tradycji  
i nowoczesności. Nie lepimy 
pierogów, mówią, robimy inne 
ważne rzeczy, na przykład 
Wiosenną Wymianę Roślin  
czy też kurs samoobrony. 
Nabór właśnie się rozpoczyna. 
Kim są gospodynie  
z Żółwina?

M iejscowości takie jak Żółwin wy-
dają się oazą spokoju. Skąd więc 

pomysł, aby w tej liczącej dwa tysiące 
mieszkańców wiosce, organizować 
kurs samoobrony? Zacznijmy od po-
czątku, czyli od powstania Koła Gospo-
dyń Wiejskich Żółwin Na Obcasach. 

\\\   Początki na obcasach
Koło powstało we wrześniu ze-

szłego roku. Na hasło: spotkajmy 
się! – przyszło 20 kobiet. Ewa Kryj-
-Satalecka i Monika Szyperek-Cupriak 
mieszkały, od prawie 10 lat przy jed-
nej ulicy, ale poznały się dopiero przy 
okazji tworzenia Żółwina Na Obcasach. 
20 kobiet, 20 różnych wizji i pasji ży-
ciowych. Jakie mają zasoby, marzenia 
i co je może zintegrować? Trzeba by-
ło zacząć od poznania się i zrobienia 
czegoś razem. Działalność zaczęła się 
więc od aktywności wewnątrz koła. 
Pierwsze odbyły się autorskie zajęcia 
z latino jogi, bo jedna z gospodyń jest 
ich instruktorką. Potem na warsztatach 
z aromaterapii, każda z uczestniczek 
przygotowała słoik pachnącej soli do 
kąpieli. Podczas warsztatów sitodruku 
logo koła trafiło na koszulki, bluzy, a 
także płócienne torby. Zabawa, która 
towarzyszyła warsztatom, sprawiła, 
że członkinie koła postanowiły je po-
wtórzyć 17 maja. Kiedy gospodynie po-
znały się i dotarły, zaczęły działać na 
rzecz lokalnej społeczności. Pierwsza 
akcja: Sąsiedzkie Sprzątanie Żółwina 

przyciągnęła wielu mieszkańców. Ko-
lejna: Wiosenna Wymiana Roślin także 
okazała się sukcesem. 

\\\   Budowanie tożsamości
Zanim przejdziemy do informa-

cji o kursie samoobrony, wyjaśnijmy, 
że to budowa swojego plemienia w 
miejscu zamieszkania, była jednym 
z powodów powstania Żółwina Na 
Obcasach. Mieszkanki czuły potrzebę 
zintegrowania lokalnej społeczności. 
Przecież zawodowe życie większości 
mieszkańców, toczy się w stolicy. Tym-
czasem wszyscy mają potrzebę życia 
we wspólnocie. To, że liczba członkiń 
koła w ciągu zaledwie dwóch miesięcy 
podwoiła się, potwierdza, że to praw-
dziwa potrzeba mieszkańców. 

Misją Żółwinianek jest także: prze-
łamywanie stereotypu koła gospodyń 
wiejskich, czyli kobiet lepiących pie-
rogi. Ewa i Monika podkreślają, że nie 
mają nic przeciwko pierogom. W in-
ternetowej chmurze koła jest nawet 
plik, w którym członkinie dzielą się 
kulinarnymi przepisami. Jednak nie 
są one w centrum ich zainteresowań. 
Stereotypy dotyczące gospodyń mają 
się nadal dobrze, co potwierdza pewne 
wydarzenie. Kiedy gospodynie na obca-
sach zawitały w pewnym urzędzie w 
Pruszkowie, zostały tam miło przyjęte, 
ale też z udawaną troską zapytane: a 
jak udało się wam zaparkować traktor 
w mieście?! 

Nazwa: Koło Gospodyń Wiejskich 
nie licuje ze stylem życia kobiet, które 
do koła należą. Nawet na stronie Agen-
cji Restrukturyzacji Rolnictwa ta trady-
cyjna nazwa ma rozwinięcie: Kobiety 
gospodarne i wyjątkowe.

\\\   Wzmacniać siłę kobiet  
Co z tym kursem samoobrony? 

Rozpocznie się w pierwszy piątek po 
majówce. Poprowadzi go nie byle kto, 
bo mistrz świata w karate Damian 
Falkowski. Może w nim wziąć udział 
nawet 40 uczestniczek. Opłaty nie są 
konieczne, a nabór dopiero się zaczyna.

Pomysł narodził się dzięki idei, jaka 
przyświecała powstaniu koła, a jest nią: 
wzmacnianie kobiet. Dodawanie im siły 
i wiary w siebie. Integrowanie i włącza-
nie w społeczne działania. Nabywanie 
kompetencji służy jego realizacji. 

Żółwinianki chcą także pokazać ko-
bietom z innych miejscowości, że for-
mułę koła gospodyń wiejskich wy-
starczy nowocześnie zinterpretować, 
aby wszyscy mogli skorzystać. W jaki 
sposób? A co potrzebne jest kobietom 
z gminy? Co jest dla nich ważne? Tym 
tematom, poświęcone będzie spotka-
nie, które koło  organizuje 7 czerwca w 
dworku Zagroda w Brwinowie. Zapro-
szone są członkinie wszystkich sześciu 
kół z gminy Brwinów. Razem to 124 
kobiet.

Beata Pawłowicz 

Gospodynie na obcasach
\\\ PODKOWA LEŚNA 

Podczas uroczystej sesji 
Rady Miasta Podkowa Leśna 
przyznano honorowe odznaki 
„Zasłużony dla Podkowy”. 
Otrzymali je Jolanta Fortini 
oraz Mirosława i Andrzej 
Ryczerowie.

W latach 70. i 80. ubiegłego wieku 
J. Fortini aktywnie uczestniczy-

ła w niezależnym ruchu opozycyjnym, 
współpracowała z KOR i Komitetem 
Prymasowskim. Zdobyła mandat rad-
nej w pierwszych w pełni demokra-
tycznych wyborach samorządowych 
w 1990 r. W I kadencji Rady Miasta 
Podkowa Leśna sprawowała funkcję 

wiceprzewodniczącej. Była też prze-
wodniczącą komisji do spraw ekologii 
i planowania przestrzennego. Brała 
czynny udział w tworzeniu pierwszego 
miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego, który był po pla-
nie Antoniego Jawornickiego drugim, 
bardzo ważnym dla Podkowy Leśnej, 
dokumentem planistycznym. W 1991 
r. założyła lokalne pismo „Wiadomości 
Podkowiańskie” i została jego redak-
torką naczelną. Pismo to prowadziła 
przez następne siedem lat. Kilka lat 
pracy poświęciła, wraz z Elżbietą Ku-
bek, przygotowaniu książki „Niepokor-
ni 1976–1989. Mieszkańcy powiatu 
grodziskiego na rzecz wolności”.

Architekt Mirosława Ryczer jest 
osobą, która najszybciej zareagowała 
na zagrożenia, jakie niósł przygotowa-

ny na przełomie lat 70. i 80. ubiegłego 
wieku plan zagospodarowania prze-
strzennego dla Podkowy Leśnej. Aby 
zagrożeniom wynikającym z zapisów 
tego planu zapobiec, utworzono Koło 
Towarzystwa Opieki nad Zabytkami 
w Podkowie Leśnej, którego została 
przewodniczącą. Dzięki działaniom Ko-
ła, Wojewódzki Konserwator Zabytków 
wpisał do rejestru zabytków cały układ 
urbanistyczny wraz z zielenią miasta 
ogrodu w granicach administracyjnych.

Andrzej Ryczer jest mieszkańcem 
Podkowy Leśnej od urodzenia. Z jego 
doświadczenia i umiejętności inżynier-
skich mieli okazję skorzystać parafianie 
kościoła pod wezwaniem św. Krzyszto-
fa, gdzie przez lata społecznie zajmował 
się nagłośnieniem. Miało to olbrzymie 

znaczenie w stanie wojennym podczas 
wykładów wygłaszanych w tej świątyni 
przez opozycjonistów, ludzi nauki i kul-
tury szykanowanych przez ówczesne 
władze.

Honorowa odznaka „Zasłużony dla 
Podkowy” została ustanowiona przez 
Towarzystwo Przyjaciół Miasta Ogro-
du Podkowa Leśna w czerwcu 1990 
r. Celem odznaki jest podkreślenie 
wartości działań poszczególnych osób 
lub całokształtu ich osiągnięć, mających 
stanowić godny naśladowania wzo-
rzec. Pierwszym odznaczonym został 
w 1991 r. ks. Leon Kantorski, wieloletni 
proboszcz parafii św. Krzysztofa w Pod-
kowie Leśnej. Dotychczas honorowe 
tytuły otrzymało 17 osób.

Sławomir Sadowski

Odznaki „Zasłużony  
dla Podkowy” przyznane
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W Żółwinie obyła się akcja Wiosennej Wymiany Roślin, zorganizowana  
przez koło gospodyń
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P R O M O C J A

STAROSTWO POWIATU GRODZISKIEGO   ul. Daleka 11A, Grodzisk Mazowiecki, tel. 22 300 85 22, www.powiat-grodziski.pl

W ubiegłym roku kontynuowano za-
angażowanie w budowanie partnerstwa  
z organizacjami pozarządowymi oraz pod-
miotami działającymi na rzecz pożytku 
publicznego, dążąc do wspólnej realizacji 
programów i projektów służących dobru 
lokalnej społeczności. Cele i zasady tejże 
współpracy zostały ujęte w uchwale Ra-
dy Powiatu Grodziskiego nr 425/XLVIII/22  
z dnia 27 października 2022 r.

Organizacjom pozarządowym oraz in-
nym podmiotom udzielane jest wsparcie 
pozafinanoswe (np. użyczanie bądź wynaj-
mowanie na preferencyjnych warunkach 
lokali w obiektach powiatowych czy publi-
kowanie na stronie powiatu informacji do 
nich skierowanych) oraz finansowe. 

W ubiegłym roku na współpracę z orga-
nizacjami przeznaczono ponad 7 000 000 
złotych:
• otwarty konkurs ofert na realizację zada-
nia publicznego z zakresu upowszechnia-
nia kultury fizycznej: 60 000 zł, 
• realizacja zadań współfinansowanych  
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych: 2 828 582,04 zł,

 • realizacja zadań z zakresu pomocy spo-
łecznej: 3 786 690,68 zł,
• współudział Starostwa w organizacji im-
prez o charakterze kulturalnym, sportowym 
i ekologicznym: 75 178,55 zł, 
• prowadzenie punktów nieodpłatnej po-
mocy prawnej (w tym na organizacje po-
zarządowe 126 870,01 zł): 262 346,62 zł.

Jednym z zadań realizowanym przy 
współpracy z organizacjami jest świadcze-
nie nieodpłatnej pomocy prawnej i porad-
nictwa obywatelskiego. Powiat Grodziski 
prowadzi 3 punkty nieodpłatnej pomo-
cy prawnej oraz 1 punkt nieodpłatnego 
poradnictwa obywatelskiego. Zgodnie  
z przepisami prowadzenie połowy punk-
tów powierzono organizacji pozarządowej. 
Warto podkreślić, że porady prawne cie-
szą się coraz większym zainteresowaniem:  
w 2022 r. udzielono ich 1005, natomiast  
w 2023 – 1166. 

Kolejnym ważnym zadaniem zleconym 
organizacjom pozarządowym jest prowa-
dzenie domu dziecka przez Stowarzysze-
nie dla Dzieci i Młodzieży „Inspiracja”. Od 
początku 2023 r. w całodobowej placówce 

opiekuńczo-wychowawczej typu socjaliza-
cyjnego mogło przebywać do 14 dzieci po-
wyżej 10. roku życia. W tym samym roku za 
zgodą Wojewody Mazowieckiego zostały 
rozszerzone miejsca o przyjęcie dodatko-
wych osób i na koniec grudnia w placówce 
przebywało 19 podopiecznych.

Powiat Grodziski wspiera również nie-
pełnosprawnych. Wymienić tu należy War-
sztaty Terapii Zajęciowej Stowarzyszenia 
Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych Malwa 
Plus w Grodzisku Mazowieckim, Warsztaty 
Terapii Zajęciowej oraz Dom Pomocy Spo-
łecznej Katolickiego Stowarzyszenia Osób 
Niepełnosprawnych Archidiecezji Warszaw-
skiej w Milanówku i Środowiskowy Dom 
Samopomocy Społecznej w Podkowie Leś-
nej. W placówkach zapewniana jest opieka 
całodobowa lub udział w zajęciach, które 
mają na celu  rozwój uczestników.

Zlecono także organizowanie Powiato-
wych Finałów Mazowieckich Igrzysk Mło-
dzieży Szkolnej. Zadanie to powierzono Po-
wiatowemu Szkolnemu Związkowi Sporto-
wemu. Zawody były przeprowadzane przez 
cały rok w szkołach podstawowych i ponad-

podstawowych. Ich celem było wyłonienie 
najlepszych szkół, które reprezentowały 
Powiat Grodziski na arenie wojewódzkiej, 
ale i popularyzacja rywalizacji sportowej, 
jako zdrowego i alternatywnego sposobu 
spędzania czasu wolnego. W sumie zorga- 
nizowano 66 zawodów powiatowych.  
Do rywalizacji przystąpiło 3 394 uczniów.

Na podstawie kalendarza imprez wspie-
ra się wydarzenia z zakresu kultury i sztuki, 
sportu i ochrony środowiska. W ubiegłym 
roku odbyły się 34 imprezy z udziałem  
organizacji pozarządowych.

Współpraca odbywała się na wielu płasz-
czyznach, dotyczyła różnorodnych form  
i sfer życia społecznego. Realizacja Progra-
mu Współpracy..., a co za tym idzie pomoc 
finansowa i pozafinansowa udzielana or-
ganizacjom pozarządowym pozytywnie 
wpływa na kontakty i wzajemne relacje  
z nimi.

Warto podkreślić, że w 2023 r. Powiat 
Grodziski przekazał organizacjom pozarzą-
dowym aż 3,27% rocznego budżetu.

Starostwo Powiatu Grodziskiego

Współpraca Powiatu Grodziskiego z organizacjami pozarządowymi
28 marca podczas sesji Rady Powiatu Grodziskiego zostało przyjęte sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Grodziskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2023 rok.

\\\ NADARZYN 

Dariusz Zwoliński został 
wybrany przez mieszkańców 
na kolejną kadencję na fotel 
wójta gminy w Nadarzynie. 

R ozmawialiśmy o jego dotychcza-
sowej pracy, a także o kolejnych 

zadaniach, które czekają gminę.
\\\  Chciałem zacząć od początku. Jak 
Pan ocenia minioną kadencję?
To na pewno była bardzo trudna ka-
dencja. Zastałem gminę w trakcie prze-
budowy trasy S8, więc zmagałem się z 
poważnym kryzysem związanym z ko-
munikacją i trzeba było na bieżąco roz-
wiązywać szereg problemów. Później 
mieliśmy COVID i wojnę w Ukrainie, 
czyli kryzys uchodźczy. Z tego powodu 
na pewno była to kadencja niełatwa. 
Sądzę jednak, że sobie poradziliśmy. 
Wynik tych wyborów o tym świadczył, 
80% głosujących poparło moją kandy-
daturę. To całkiem dobry wynik.
\\\  Z czego jest Pan najbardziej za-
dowolony?
Na pewno poprawiliśmy jakość dróg. 
W 2018 roku było bardzo dużo dróg 
gruntowych. Wszystkie drogi, o których 
mówiłem, że będą wyremontowane, 
stały się drogami bitumicznymi lub 
asfaltowymi. Wraz z przebudową dróg 
udało nam się wykonać 42 km ścieżek 
rowerowych. To jest drugi wynik na 
Mazowszu. Chyba więcej zrobił tylko 
Pomiechówek. Oprócz umowy z ZTM 
podpisaliśmy również porozumienie z 
Grodziskimi Przewozami Autokarowy-
mi. W związku z tym mamy tutaj kilka 
linii GPA, które poprawiły transport 

publiczny, stworzyliśmy również dar-
mowe linie wewnątrzgminne. I to dzia-
ła. Rozbudowaliśmy trzy szkoły podsta-
wowe, wybudowaliśmy przedszkole, 
zrealizowaliśmy termomodernizację 
żłobka i przedszkola w Młochowie. 
Tempo rozwoju gminy jest tak wielkie, 
że właściwie już dzisiaj zastanawiamy 
się nad budową nowej placówki oświa-
towej w Walendowie. Prawdopodobnie 
w tej kadencji będziemy chcieli do tego 
przystąpić. Powstały nowe tereny re-
kreacyjne, kompleks basenów letnich, 
zmodernizowaliśmy dwie oczyszczal-
nie ścieków i stację uzdatniania wody 
. Wybudowaliśmy dziesiątki km sie-
ci wodociągowej i kanalizacyjnej. Do-
brze wykorzystaliśmy ten czas.
\\\  Jest Pan w komfortowej sytuacji, 
bo rozpoczyna się kolejna kadencja i 
może Pan zrealizować te plany, które 
w poprzedniej się nie udało. Co w tej 
kadencji nie zostało zrealizowane?

Nie udało się oddać nowego ośrodka 
zdrowia. Pracujemy nad tym. Warto 
trochę dłużej poczekać, żeby miesz-
kańcy mieli dobry ośrodek, a pracow-
nicy dobre warunki do pracy. Nie udało 
się również rozbudować oczyszczalni 
ścieków w Nadarzynie, gdzie byliśmy 
blokowani na etapie pozwoleń środo-

wiskowych i protestów społecznych 
mieszkańców. W perspektywie 20-30 
lat będzie to problem, który dotknie 
naszą gminę. Dziś rozwiązaliśmy go w 
inny sposób. Nie dokończyliśmy ulicy 
Głównej w Ruścu. To też jest temat, któ-
ry będziemy chcieli być może nawet 
jeszcze w tym roku rozwiązać.
\\\  Podczas kampanii powiedział 
Pan, że najgorzej byłoby przegrać 
ze sobą. Jak to Pan rozumie?
Gdybym nie uzyskał 50% głosów na 
TAK podczas wyborów na stanowisko 
wójta, wówczas osobę na to stanowisko 
wybrałaby rada gminy. Radni z mojego 
komitetu, którzy tworzą przytłaczającą 
większość w radzie, najprawdopodob-
niej zaproponowaliby mi przejęcie tej 
funkcji. Dlatego już wcześniej zapo-
wiedziałem, że jeżeli dojdzie do takiej 
sytuacji, to odmówię. Wójta wybierają 
mieszkańcy, jeśli moja dotychczasowa 
praca nie znalazłaby uznania u miesz-
kańców, nie byłoby honorowo przyjąć 
to stanowisko w inny sposób. Pewnie 
wróciłbym do swojego zawodu. Jestem 
nauczycielem i trenerem.
\\\  A jakie czekają Pana wyzwania. Z 
jakimi problemami mierzy się Na-
darzyn?
Zagrożeń jest bardzo dużo. Z takich naj-
większych to skuteczne wykorzystanie 
środków z Krajowego Planu Odbudowy 
(KPO). To nie jest tylko zagrożenie dla 
Nadarzyna. Wiele samorządów zosta-
ło mocno „poturbowanych” w okresie 
rządów PIS-u. Oczywiście pieniądze 
płynęły do wielu samorządów z kasy 
państwowej. Sławne czeki. One zrobi-
ły sporą robotę. My też w niewielkim 
stopniu z tego skorzystaliśmy. Jednak 

gminy traciły w tym czasie swoje włas-
ne dochody. Dzisiaj jesteśmy w takiej 
sytuacji, że zaczynają pojawiać się 
pieniądze z KPO, na różnego rodzaju 
działania. Taka gmina jak nasza, może 
dostać dofinansowanie w maksymal-
nej wysokości 50%. Czyli drugie 50% 

musimy znaleźć w budżecie. Mówimy 
o pieniądzach rzędu kilkudziesięciu 
milionów złotych, które trzeba będzie 
znaleźć w ciągu dwóch lat. To ogromny 
problem, bo jeżeli nie poprawi się stan 
finansów gminy, to wygospodarowa-
nie takich środków w budżecie będzie 
niemożliwe. Nawet przy tak „bogatej 
gminie”, jak Nadarzyn. Bo do biednej 
nie należymy. Płacimy 15 – 16 mln „Ja-
nosikowego” rocznie. To jest kwota, za 
którą można by dzisiaj otworzyć np. 
nowe przedszkole. Gdyby na 4 lata za-
wieszono konieczność oddawania do 
skarbu państwa daniny solidarnościo-
wej przez takie gminy jak Nadarzyn, to 
my byśmy sobie poradzili. Bez żadnych 
innych dofinansowań. Są oczywiście 
gminy, które z tych pieniędzy korzy-
stają.  I tu by trzeba było znaleźć inny 
rodzaj wsparcia. Uboższe gminy mają 
większą dostępność do środków unij-
nych. Mogą dostawać dofinansowanie 
w wysokości 90% nie 50%. Przez ostat-
nie 6 lat rząd Prawa i Sprawiedliwości 

dopieszczał te samorządy pieniędzmi 
z Polskiego Ładu. Kosztem tych nieco 
bogatszych samorządów jak Nadarzyn. 
Podsumowując bez reformy finansów 
samorządowych po prostu nie damy ra-
dy w dwa lata skonsumować pieniędzy 
z KPO i trzeba będzie je do UE oddać. 

Co do zadań, to ważną sprawą na 
tę kadencję jest także utrzymanie wy-
sokiego poziomu świadczonych usług 
dla mieszkańców. Gmina to nie tylko in-
westycje. Świadczymy usługi z zakresu 
administracji, kultury, sportu, rekreacji, 
pomocy społecznej czy oświaty. Do te-
go potrzebne są pieniądze i ludzie. W 
jednym i drugim przypadku ta kołdra 
jest po prostu już dzisiaj bardzo krót-
ka. O ile chodzi o finanse, to wracamy 
do problemu KPO. Ale również nie 
ma chętnych do pracy. Ciężko znaleźć 
osoby do sprzątania gminy, zajęć opie-
kuńczych. Nie ma również chętnych 
do pracy w szkołach, żłobkach i przed-
szkolach.
\\\  Dziękuję za rozmowę.

Maciek Gos

Zaczyna się kolejna kadencja Dariusza Zwolińskiego

Dariusz Zwoliński
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„Zagrożeń jest 
bardzo dużo. Z takich 

największych to  
skuteczne wykorzystanie  

środków z KPO”

„Wiele samorządów 
zostało mocno 

„poturbowanych”  
w okresie rządów PIS-u”
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POZIOMO: 1) mieszkanka stolicy Czech;  
7) prawnik praktykant; 11) pisarz, pub- 
licysta; 14) stolica Izraela; 15) urządzenie 
umożliwiające oddychanie; 16) obraz 
z kolorowych szkiełek; 17) świat istnie- 
jący fizycznie; 19) pływanie pod żaglami;  
20) budowanie gniazda; 22) pojedyncza 
rzecz; 24) lubi dużo spać; 29) „... panień- 
skie” Aleksandra Fredry; 30) włącza się  
w samochodzie; 33) matka Tezeusza;  
34) pierwiastek Skłodowskiej; 35) czeskie 
tak; 36) poziome wyrobisko górnicze;  
37) Buenos ..., stolica Argentyny; 38) czło- 
wiek solidny i uczciwy; 40) część seta 
w tenisie; 41) antonim dobra; 43) w fol- 
derach na twardym dysku; 44) połącze- 
nie nerwów; 47) szósta litera alfabetu 
greckiego; 48) pierwiastek Mn; 49) miesz- 
kanka Aten; 51) świąteczny lub powsze- 
dni; 53) witamina B12 inaczej; 56) Ale- 
ksandr, napisał „Archipelag GUŁag”; 58) 
domowe dla ucznia; 59) stolica Suri- 
namu; 60) prowadzą zajęcia na uczelni; 
61) przerywa film w telewizji; 63) ... i To- 
bago, kraj na Karaibach; 64) człowiek 
dwulicowy, obłudny.
PIONOWO: 1) minutowa to rzut serca;  
2) wcześniej niż przedszkole; 3) tylna 
część karabinu; 4) na słońcu lub na bluz- 
ce; 5) ksenon dla chemika; 6) marszałko- 
wska lub pożarna; 8) ulubieniec, faworyt; 
9) stłuczka, wypadek na drodze; 10) utrzy- 
muje ustawioną temperaturę; 12) duży, 
kosmaty kuzyn pszczoły; 13) III Grimaldi, 
książę Monako; 18) ze stolicą w Mana- 
gua; 21) autor książki „Borys Godunow”; 
22) wyraz bliskoznaczny; 23) stolica sta- 
nu New Jersey; 25) przepowiednia; 26) ty- 
tułowy Eugeniusz z poematu Puszkina;  
27) willa, muzeum Kasprowicza; 28) Ku- 
brick, amerykański reżyser; 30) John  
Quincy, były prezydent USA; 31) masa  
na szkła do okularów; 32) słup gsm;  
39) ogół biskupów w Polsce; 42) manaty 
i brzegowce inaczej; 45) dziadek i pra- 
dziadek; 46) z Australią tworzy część 
świata; 50) władca starożytnego Egip- 
tu; 52) Czesław, polski poeta z Nob- 
lem; 54) Callas, śpiewaczka operowa; 
55) portugalskie wyspy na Atlantyku; 
56) największe jezioro w Republice Ar- 
menii; 57) na kołowrotku; 62) lantan, 
pierwiastek. Litery z pól ponumerowanych od 1 do 35 utworzą rozwiązanie

\\\ PRUSZKÓW 

Zakończyła się rozbudowa 
Szkoły Podstawowej  
nr 3 w Pruszkowie.  
Od poniedziałku  
(22 kwietnia) dzieci 
skorzystają z nowopowstałych 
części placówki.

W czwartek, 18 kwietnia odbyło 
się uroczyste otwarcie nowo 

wybudowanego budynku szkoły. Prze-
budowa była konieczna, ponieważ pla-
cówka pękała w szwach. W roku szkol-
nym 2017/2018 uczyło się tutaj 474 
dzieci, obecnie uczęszcza do niej 793 
uczniów. Powiedzieć, że było tu ciasno, 
to zdecydowanie za mało. 

Dlatego dyrekcja szkoły we współ-
pracy z władzami Pruszkowa zaczęła 
planować powiększenie szkoły. 

Na początku poprzedniego roku 
urząd miasta podpisał umowę na bu-
dowę. Zakres prac był bardzo duży. Nie 
tylko rozbudowana została parterowa 

część placówki, ale zyskała ona również 
dwie nowe kondygnacje.

– Powstały 23 nowe pomieszczenia 
wyposażone w nowoczesny sprzęt, w 
tym sale dydaktyczne, sale do zajęć in-
dywidualnych, gabinety psychologów, 
pedagogów i logopedów. Zielone patio 
wewnątrz szkoły pozwoli dzieciom w 
bezpieczny sposób spędzić czas pod-
czas przerw na świeżym powietrzu 
wśród zieleni i kwiatów – powiedział 
prezydent miasta, Paweł Makuch.

Wśród nowopowstałych pomiesz-
czeń pojawiły się między innymi nowe 
świetlice, sale tematyczne i pracownie 
komputerowe. Wszystkie pomieszcze-
nia zostały przystosowane do potrzeb 
dzieci z niepełnosprawnościami. 

Cała inwestycja została zrealizo-
wana za pomocą techniki modułowej. 
Oznacza to, że nowe części szkoły po-
wstały w specjalistycznej fabryce w 
Białymstoku, skąd zostały przetrans-
portowane do Pruszkowa. Dzięki takie-
mu rozwiązaniu prace budowlane były 
znacznie mniej uciążliwe dla mieszkań-

ców sąsiednich osiedli, a także można 
było połączyć rozbudowę z codzien-
nym funkcjonowaniem szkoły.

To nie koniec prac w placówce 
nr 3 w Pruszkowie. Od poniedziałku 
uczniowie rozpoczęli naukę w nowych 
salach, starsza część budynku zaś prze-
chodzi remont. Wykonawca odnowi tu 
pomieszczenia oraz powiększy istnie-
jącą stołówkę. To bardzo ważne, gdyż 
obecna jest przystosowana do około 70 
dzieci, zapisanych na obiady jest nato-
miast ponad 500.

Swoją obecnością otwarcie szkoły 
zaszczycili między innymi prezydent 
miasta Paweł Makuch, jego zastępca 
Konrad Sipiera oraz Piotr Bąk, radny 
miejski. Gospodarzem wydarzenia była 
dyrektor szkoły, Elżbieta Żurawiecka. 
Wśród osób zaangażowanych w roz-
budowę szkoły zabrakło poprzedniej 
dyrektor, Urszuli Augustyniak. Bez jej 
inicjatywy, placówka nigdy nie została-
by wyremontowana. Niestety była pani 
dyrektor, nie doczekała zakończenia 
prac. Odeszła w 2021 roku. Wszyscy 

przybyli ze wzruszeniem i podziwem 
wspominali jej determinację przy pra-
cy o polepszenie warunków nauki dla 
dzieci.

– Szkoła to nie tylko budynek, ale 
przede wszystkim nauczyciele i pra-
cownicy. Jestem przekonany, że praca 
w tych nowych warunkach będzie dużo 
przyjemniejsza i dająca jeszcze większą 
satysfakcję – zauważył podczas uroczy-
stości prezydent miasta.

Po przemowach osób związanych 
z rozbudową budynku, przed gośćmi 

wystąpili uczniowie szkoły, a następnie 
zachwycił ich swoim koncertem chór 
Państwowego Zespołu Ludowego Pieś-
ni i Tańca „Mazowsze”. Na koniec dyrek-
tor osobiście oprowadził przybyłych 
po nowych pomieszczeniach placówki.

Zakończenie prac ucieszyło nie 
tylko pracowników szkoły, ale prze-
de wszystkim rodziców oraz samych 
uczniów. Nauka w nowych, świetnie 
wyposażonych salach powinna dać im 
wiele przyjemności i satysfakcji.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Rozbudowa szkoły zakończona

Nowa szatnia
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO  
z dnia 24.04.2024 r.

w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Makówka w Gminie Grodzisk Mazowiecki  

wraz z prognozami oddziaływania na środowisko
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2023 r. poz. 977 z późn. zm.), w brzmieniu  przed wejściem w życie 
ustawy z dnia 7 lipca 2023r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
oraz niektórych ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688),  zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego 
wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Makówka  
w gminie Grodzisk Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, sporządzonego na 
podstawie uchwały Nr 825/2022 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 26 października 2022 
r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
dla wsi Makówka w gminie Grodzisk Mazowiecki.

Granice obszaru sporządzanego planu szczegółowo określa załącznik graficzny – rysunek planu. 
Wyłożenie projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach  

od 02.05.2024 r. do 23.05.2024 r. Dokumentacja sprawy będzie wyłożona  w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się  
w dniu 13.05.2024 r. o godzinie 16.30  w Grodzisku Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go Maja 57. 

Projekt planu wraz z prognozą będzie umieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim - www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie Przestrzenne /Rok 
2024/ Wyłożenia projektów MPZP i SUiKZP.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte  w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu należy składać do dnia 07.06.2024 r.
Zgodnie z art. 8g ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

uwagi do planu oraz zgodnie z art. 40 ustawy z dnia 3 października 2008 r. uwagi do strategicznej 
oceny oddziaływania na środowisko,  mogą być składane do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego: na 
piśmie utrwalonym w postaci papierowej lub elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej na formularzu, którego wzór został określony  
w rozporządzeniu Ministra Rozwoju i Technologii z dnia 13 listopada 2023 r. w sprawie wzoru formularza 
pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego (Dz. U. z 2023 r. poz. 2509) zamieszczonego na 
stronie internetowej https://planowanieprzestrzenne. grodzisk. pl/ poradnik-interesanta/.

Uwagi na piśmie należy składać w kancelarii Urzędu Miasta Grodzisk Mazowiecki, pocztą na 
adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Wydziale Planowania 
Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą elektronicznej 
skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/
skrytka. 

Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu 
art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie  
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 z późn. 
zm.) należy wnosić w nieprzekraczalnym terminie do dnia 07.06.2024 r. Uwagi na piśmie należy 
składać w formie papierowej w kancelarii Urzędu Miasta Grodzisk Mazowiecki, pocztą na adres:  
05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Punkcie Obsługi Interesanta 
Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz 
za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP 
lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby.

Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz  o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych 
osobowych dostępne są na stronie internetowej https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego

 DAM PRACĘ 

  Zatrudnię kierowcę samochodu  
asenizacyjnego kat. C na stałe  
lub dorywczo. Praca na ternie gminy 
Prażmów, Grójec, Piaseczno, Tarczyn. 
Proszę o kontakt telefoniczny:  
607 248 677 

  Zatrudnię osoby do pracy  
na magazynie chłodniczym 4 stopnie  
na hali, do kompletacji zamówień  
na podstawie skanera.  
Praca w godzinach 20:00 – 4:00.  
Wynagrodzenie 4500 zł netto.  
Kontakt 570-598-915.

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne prawo 
jazdy kat. B tel. 601 923 395 

  Pracownia tapicerska zatrudni  
od zaraz tapicera. Wymagane  
doświadczenie. Telefon 606750517 

  Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza, możliwość zakwaterowania, 
tel. 506 59 55 55 

  Szwalnia Koster w Piasecznie  
zatrudni krawcowe/szwaczki, 
509201756 

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

  Zatrudnimy ekspedientkę do sklepu 
mięsnego Góra Kalwaria, Piaseczno, 
tel. 22 726 86 36 

  Ekspedientkę do sklepu spożywczego 
w Ustanowie, tel. 602 119 041   

KUPIĘ  
 Antyczne meble, obrazy, srebra,  

platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, 504 017 418  

SPRZEDAM  
 Wianki, wiązanki i coś więcej.  

Tel: 512 110 678

 Sprzedam stół krawiecki  
1,5x2m i 3 manekiny krawieckie.  
Tel. 692 985 588 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Malowanie elewacji, czyszczenie.  
Solidna firma z doświadczeniem,  
gwarancja. Tel. 697 012 345

 Nadzory, badania, ekspertyzy  
budowlane, Świadectwa Charakterystyki 
Energetycznej Budynków.  
Tel. 695 432 058 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 Malowanie, glazurnictwo,  
podłogi i panele, szybko i solidnie  
tel. 669 945 460

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel-694 910 163 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345 

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Glazura, gres, remonty, 601 219 482 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Wywóz gałęzi, ogrodnicze 519874891 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675  

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721  

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

 Remonty budynków przedwojennych  
i zabytkowych. Tel. 519 898 370

 Osuszanie budynków i fundamentów. 
Tel. 519 898 370

Krycie, naprawa dachów,  
tel. 511 928 895 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

 Elewacje, ocieplenia, tel. 730 358 998

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 Kupię stare motocykle.  
Tel. 578 895 990   

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki, wady 
prawne, zadłużenia. Tel. 786-805-828 

 Kupię działkę bezpośrednio  
Powiat Piaseczyński 668 664 199    

 Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną, siedliska. 22 km od Piaseczna.  
Tel. 601 065 056   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Prażmów, bezpośrednio 1070m2  
budowlana 668 664 199 

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361     

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144  

ZDROWIE 

 Protezy zębowe naprawa.  
Tel-502 031 221 

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34 (teren 
Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

 Złomowanie pojazdów  
tel. 501 314 711 

 Obwoźny skup złomu  
tel. 501 314 711 

 Tanie noclegi Prażmów,  
Tel. 722 202 966

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego
informuje, że na elektronicznej tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Grod-
zisku Mazowieckim przy ul. Kościuszki 12A oraz na stronach internetowych  
www.grodzisk.pl i www.bip.grodzisk.pl został umieszczony wykaz z dnia  
24 kwietnia 2024 r. nieruchomości przeznaczonych do wydzierżawienia  
mianowicie: wykaz dotyczący części działki nr ew. 2/1 o powierzchni 0,0104 ha 

położonej przy zbiegu ulic: Sadowej i Dalekiej w Grodzisku Mazowieckim, w obrębie nr 0057.

Wójt Gminy Nadarzyn 
zawiadamia, że na urzędowych tablicach ogłoszeń oraz na stronie internetowej urzędu  
– www.bip.nadarzyn.pl został zamieszczony wykaz nieruchomości przeznaczonej do zbycia w formie 
darowizny.
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Te mistrzostwa przeszły  
do historii! Znakomita 
postawa sportowców  
z Grodziska Mazowieckiego.

W weekend 12-14 kwietnia w 
Będzinie (województwo ślą-

skie) odbyły się Mistrzostwa Polski w 
Kickboxingu Kadetów Młodszych i Ka-
detów Starszych w formule Kick Light. 
To niesamowicie prestiżowa impreza, 
która przyciąga najlepszych przedsta-

wicieli tej dyscypliny sportu z całego 
kraju. W tegorocznej edycji zawodów 
będących pod patronatem Polskiego 
Związku Kickboxingu wzięło udział 
łącznie aż 377 zawodników z 95 klu-
bów Polski. W rywalizacji uczestniczyli 
również reprezentanci klubu UKS Budo 
Grodzisk Mazowiecki i pokazali się oni 
z bardzo dobrej strony.

Ekipę trenerów Tomasza Bodzio-
cha i Karola Gwiazdy reprezentowało 
łącznie 12 osób. Poziom mistrzostw był 
niezwykle wysoki, głównie ze względu 
na ogromną liczbę startujących. Więk-
szość kategorii była bardzo silnie ob-
sadzona i do strefy medalowej mogli 

wejść zawodnicy, którzy zwyciężyli w 
2-3 walkach. Na koniec zmagań szcze-
gólne powody do zadowolenia miało 
dwóch grodziskich fighterów.

W kategorii kadetów młodszych 
do 63 kilogramów złoty medal wywal-
czył Aleksander Bałdyga, który w finale 
pokonał Pawła Rzepińskiego z Klubu 
Sportowego Baribal Kickboxing Team 
Brzeźno, Lubicz. Na trzecim stopniu po-
dium w starciach kadetów starszych 
do 69 kilogramów uplasował się Adam 
Wiśniewski. Zawodnik stoczył w sumie 
aż 4 pojedynki i jedynie w półfinale mu-

siał uznać wyższość Oliviera Hojeńskie-
go walczącego w barwach Klubu Sztuk 
Walki ŁKS Boks Łódź, który ostatecznie 
sięgnął po złoty krążek.

– Nasza 12-osobowa drużyna spi-
sała się dosłownie na medal. Wszyscy 
zawodnicy (trenerzy i rodzice też!) pra-
cowali, walczyli i wspierali nasz team 
na pełnych obrotach. Pozostała część 
naszej drużyny zakończyła turniej poza 
strefą medalową, jednak wygrywając 
po drodze część pojedynków – relacjo-
nuje UKS Budo Grodzisk Mazowiecki.

Duże brawa dla zespołu!

Rafał Lipski

Sukcesy UKS Budo
\\\ PRUSZKÓW 

Mimo świetnej pierwszej 
odsłony spotkania piłkarze 
Znicza kolejny raz musieli 
uznać wyższość przeciwnika. 
Już dziś do Pruszkowa zawita 
wicelider Fortuna 1. Ligi.

P o bezbramkowym remisie w 
derbach województwa mazowie-

ckiego z początku kwietnia zawodnicy 
Znicza Pruszków mierzą się z trudnym 
okresem. Wyjazdowa rywalizacja ze 
Stalą Rzeszów zakończyła się wygra-
ną 2:0 rywali, którzy oba gole strzelili 
jeszcze w pierwszej połowie. Po spot-
kaniu zespół mógł czuć spory niedosyt, 
tym bardziej że w 73. minucie rzutu 
karnego nie wykorzystał Mateusz Gru-
dziński. Tydzień później do Pruszko-
wa przyjechali piłkarze walczącego o 
awans do PKO Bank Polski Ekstraklasy 
GKS-u Tychy. Choć to gospodarze otwo-
rzyli wynik meczu po bramce Grudziń-
skiego, goście szybko się podnieśli i już 
3 minuty później doprowadzili do wy-
równania. Po przerwie Tychy zdobyły 
kolejne bramki, zaś Znicz zmniejszył 
straty dzięki samobójczemu trafieniu 
Marcela Błachewicza. Ostatecznie 
pruszkowski zespół musiał pogodzić 
się z porażką 2:3 i skupić na przygoto-
waniach do walki z kolejnym klubem z 
ligowej czołówki.

\\\   Klątwa 2:0
Podopieczni trenera Mariusza 

Misiury nie mogli wymarzyć sobie 
lepszego początku rywalizacji z Wisłą 
Kraków. Już w 5. minucie starcia wy-
chodzący sam na sam Krystian Tabara 
wprowadził w zachwyt miejscowych 
kibiców. Minął blisko kwadrans i Znicz 
prowadził już 2:0 – po wspaniałym po-
daniu od Radosława Majewskiego piłkę 
do siatki z bliskiej odległości wpakował 
Paweł Moskwik. Niedługo później au-
tor dwóch asyst w tej rywalizacji sam 

próbował zaskoczyć golkipera przeciw-
ników, jednakże po jego uderzeniu z 
rzutu wolnego futbolówka minimalnie 
minęła bramkę Wisły. Na przerwę go-
spodarze schodzili do szatni w bardzo 
dobrych nastrojach.

Były selekcjoner reprezentacji 
Polski Czesław Michniewicz zwykł ma-
wiać, że „2:0 to niebezpieczny wynik”. 
Potwierdziło się to właśnie w miniony 
piątek. W drugiej odsłonie meczu kra-
kowianie błyskawicznie wzięli się za 
odrabianie strat. Zaczął w 53. minucie 
wprowadzony z ławki rezerwowych 
Michał Żyro. Następnie po rzucie wol-
nym z lewej strony boiska wyrównał 
Alan Uryga. Niestety dla fanów z Prusz-
kowa Biała Gwiazda do końca poszła za 
ciosem – jedenastkę podyktowaną dla 
Wisły na bramkę zamienił hiszpański 
napastnik Angel Rodado. Po końcowym 
gwizdku sędziego ekipa spod Wawelu 
mogła świętować 3 punkty.

\\\   Trudni rywale
– Towarzyszą mi duże wewnętrz-

ne emocje, ponieważ był to mój setny 
mecz w Zniczu Pruszków. Pamiętam, 
że na pierwszym spotkaniu z Motorem 
Lublin było 65 osób, a dzisiaj jest cały 
stadion i zamiast przeciwnika z drugiej 

ligi mamy trzynastokrotnego mistrza 
Polski, z którym w pierwszej połowie 
udało nam się grać jak równy z równym 
– mówił na pomeczowej konferencji 
prasowej szkoleniowiec Znicza Mariusz 
Misiura.

Aktualnie piłkarze w żółto-czerwo-
nych trykotach z dorobkiem 31 punk-
tów zajmują bezpieczne 13. miejsce w 
ligowej tabeli. Tyle samo oczek posiada 
Termalica Bruk-Bet Nieciecza i 1 mniej 
Polonia Warszawa. Na ten moment w 
strefie spadkowej znajdują się: Resovia 
Rzeszów (28 punktów), Podbeskidzie 
Bielsko-Biała (22) oraz Zagłębie Sosno-
wiec (15). Przed Zniczem bardzo ciężki 
terminarz.

Już dzisiaj w środę 24 kwietnia o 
godzinie 18:00 na stadionie w Pruszko-
wie pojawią się gracze 2. w tabeli Arki 
Gdynia. Następnie pruszkowian czeka-
ją starcia z: Miedzią Legnica (wyjazd), 
Chrobrym Głogów (dom), Motorem 
Lublin (wyjazd), Wisłą Płock (dom) i 
Odrą Opole (wyjazd). Praktycznie 5 z 
6 wymienionych klubów wciąż może 
myśleć o awansie do najwyższej ligi w 
kraju, w związku z czym o punkty bę-
dzie niezwykle trudno. Liczymy na to, 
że Znicz kolejny raz pokaże charakter.

Rafał Lipski

Niebezpieczny wynik

Zawodnicy UKS Budo Grodzisk Mazowiecki sięgnęli po medale  
na mistrzostwach Polski 
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Po pierwszej połowie Znicz prowadził z Wisłą 2:0
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